

Title (en)  
Urinal suspended from a wall.

Title (de)  
Wandhängendes Urinal.

Title (fr)  
Urinoir suspendu au mur.

Publication  
**EP 0467828 A1 19920122 (DE)**

Application  
**EP 91810503 A 19910626**

Priority  
CH 242090 A 19900720

Abstract (en)  
[origin: US5206961A] To simplify the installation and maintenance of a urinal, the bowl (3) is fastened to the building wall (6) such that it can be turned away from it. To achieve this, a bracket (8) is provided, which has a holding frame (10) fastened to the bowl (3), a mounting plate (9) fastened to the wall (6), as well as support rods (11) hinged to these. For maintenance, the bowl (3) is detached from bolts (7) and is swung away from the building wall by the holder (8) in a forward and downward direction. The fittings (26, 27, 19) and devices (5) arranged behind the bowl (3) are accessible from the side, from the bottom, and from the top. After maintenance, the bowl (3) is turned back to the building wall (6), and is fastened with the bolt (7).

Abstract (de)  
Um die Montage und Wartung des Urinals zu vereinfachen, ist das Becken (3) von der Gebäudewand (6) wegklappbar an dieser befestigt. Dazu ist eine Halterung (8) vorgesehen, die einen am Becken (3) befestigten Halterrahmen (10), eine an der Wand (6) befestigte Halteplatte (9) sowie gelenkig mit diesen verbundene Tragstangen (11) aufweist. Zur Wartung wird das Becken (3) von Bolzen (7) gelöst und mittels der Halterung (8) nach vorne und nach unten von der Gebäudewand (6) weggeklappt. Die hinter dem Becken (3) angeordneten Armaturen (26, 27, 19) und Geräte (5) sind seitlich, von unten und von oben zugänglich. Nach der Wartung wird das Becken (3) an die Gebäudewand (6) zurückgeschwenkt und mit dem Bolzen (7) befestigt. <IMAGE>

IPC 1-7  
**E03D 13/00**

IPC 8 full level  
**E03D 13/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**E03D 13/00** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)  
• [YD] EP 0313734 A1 19890503 - KERAMAG KERAMISCHE WERKE AG [DE]  
• [Y] US 3742522 A 19730703 - STEVENSON R  
• [A] EP 0005242 A2 19791114 - STOCKLOW PETER  
• [A] DE 2837710 A1 19790322 - GEBERIT AG  
• [A] CH 666504 A5 19880729 - GEBERIT AG

Cited by  
US5206961A; FR2712321A1; CN102900140A

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK FR GB GR IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)  
**US 5206961 A 19930504**; AT E98727 T1 19940115; CA 2046985 A1 19920121; DE 59100723 D1 19940127; DE 9108261 U1 19910905;  
EP 0467828 A1 19920122; EP 0467828 B1 19931215; PT 98401 A 19930730

DOCDB simple family (application)  
**US 73149591 A 19910717**; AT 91810503 T 19910626; CA 2046985 A 19910712; DE 59100723 T 19910626; DE 9108261 U 19910704;  
EP 91810503 A 19910626; PT 9840191 A 19910719